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24 СЕРПНЯ — ДЕНЬ НЕЗАЛЕЖНОСТІ УКРАЇНИ

ЗАХИСТИМО ТИХ, ХТО ЗАХИЩАЄ НАС!

Шановні колеги, спілчани!

24 серпня наша країна відзначає свій 29-й День
народження. Це День проголошення її Незалежності.
Не одне покоління українців мріяло жити вільно на
власній землі. Ця давня заповітна мрія здійснилася. Та
виборювати свою незалежність, самостійність і дер-
жавний суверенітет ми маємо і сьогодні, захищаючи їх
зі зброєю в руках на сході країни. Доземний уклін усім
нашим героям — військовим, добровольцям, волонте-
рам. Слова подяки спілчанам, які матеріально й
морально підтримують наших бійців у зоні проведення
операції об’єднаних сил.

Працівники атомно-промислового комплексу, наші
спілчани — це віддані своєму покликанню і відповідальні
за спільну справу трудівники. Вони забезпечують безпе-
ребійну, якісну роботу галузі, зміцнюють енергетичну
незалежність держави, попри нелегкі часи та негаразди в
економічній та соціальній сферах.

Щиро вітаю вас, шановні друзі, із визначним держав-
ним святом! Бажаю усім нам згуртованості та єднання,
плідної і натхненної праці заради добробуту України.
Злагоди і благополуччя вам і вашим родинам, щастя та
міцного здоров’я. Усім нам миру і достатку!

З повагою
Голова Атомпрофспілки України Валерій МАТОВ

Усім серцем любіть Україну свою — і вічні ми будемо з неюУсім серцем любіть Україну свою — і вічні ми будемо з нею
Благословенним будь ковток свободи,
Що Україну сонцем зігріва,
Моя державо, мій святий народе,
Я — твого серця іскорка жива.
Як Божий дар, сприймаєм запах волі,
Нам Незалежність очищає кров,
Ти, Україно, стала в нашій долі
Невідворотна, як земна любов.
Тому стоять на смерть бійці на сході
Й виконують накази бойові…
О, схаменися мить, — вбивати годі,
Вертайтесь, хлопці, у свій дім живі!
Запеклі гради сіють біль тривоги,
Та мужній дух у воїнів АТО.
Як схрещені мечі, лежать дороги, —
Не зрадить Україну з нас ніхто.
Бо ми в душі до неї прикипіли
І вірою, і поступами літ,
Хоч материнські сльози оніміли, 
У серці вдів і сиріт — чорний цвіт.
Та ми прийшли добро творить і жити,
Щоб мати щастя дітям і собі,
Козацький дух й дзвінке колосся жита
Цвітуть у прапорі і нашому гербі.

Олександр ДЕМИДЕНКО

ЗА ЕНЕРГЕТИЧНУ НЕЗАЛЕЖНІСТЬ УКРАЇНИ

Мав «пропуск-всюдихід»
Я є людиною, яка ма-

ла величезний професійний
досвід, починаючи з далеко-
го п’ятдесят другого року, не
лише в атомній енергетиці, а
й досвід роботи в ядерній
галузі взагалі. У мене був
навіть так званий «пропуск-
всюдихід» і я мав можливість
ознайомитися з усіма атом-
ними виробництвами. Треба
сказати, що на той час усі
виробничі підрозділи й інс-
титуції, причетні до атомної
галузі, були єдиною друж-
ною сім’єю, а очільники
галузі були мудрими дер-
жавниками, їх праця спря-
мовувалася на безпеку й
ефективність, на виправ-
дане  здешевлення вироб-
ництва.

Зникає таке поняття
як державність

Якщо говорити про
сьогоднішній стан атомної
енергетики, атомні елект-
ростанції експлуатуються
надійно й безпечно, це і нині
економічно вигідне вироб-
ництво електроенергії для
держави. Однак дуже бага-
то й проблем. Крім відомих,
таких як дефіцит фінан-
сування галузі, злиденний
тариф для атомників, уже
мільярдні борги перед гене-
рацією за відпущену елек-
троенергію, є проблеми на
державно-управлінському
рівні. На мою думку, і я маю

право це стверджувати на
підставі прожитих років,
професійного досвіду, в
керівництві, і не лише в
атомній галузі, зникає, не
побоюся це сказати, са-
ме поняття «державність».
Термін має багато значень.
Але, передусім, держав-
ність сприяє реалізації од-
вічного прагнення людсько-
го суспільства до цивіліза-
ції, до поліпшення життєвих
стандартів. А шлях цей, як
підтверджує вся історія
людства, лежить у пошуку
насамперед дешевих дже-
рел енергії. Її вартість по-
значається на всьому, що
нас оточує, закладена в одя-

зі, в продуктах, обладнанні
тощо. Це основна складова
будь-якої ціни. Якщо вона
буде прийнятна для сус-
пільства, то у нас з’являться
також гроші на освіту, на
оборону, на медицину і на
соціальну сферу. 

Але що ми бачимо? В
Україні вводяться непідйом-
ні тарифи на електроенергію
з відновлюваних джерел і
застосовуються обмежен-
ня на виробництво дешевої
атомної енергії. Звичайно,
такий підхід позначається
негативно на всьому, і на
соціальних стандартах галузі
також.
(Закінчення на 2-й стор.)

Уряду потрібне державне мислення
У 1973 році Володимир Олександрович Коровкін

очолив будівництво Західно-Української АЕС (нині —
Рівненська АЕС) і водночас будівництво міста-супутни-
ка Кузнецовська (з 2016 року — Вараш). У 1973–2002
роках був генеральним директором відособленого під-
розділу «Рівненська атомна електростанція». Олек-
сандр Коровкін є єдиним у Європі керівником, який
очолював ядерний об’єкт 29 років поспіль, під керівниц-
твом якого було введено в експлуатацію п’ять (!) атом-
них енергоблоків України,  єдиним, хто відзначений у
галузі персональною нагородою міжнародної програми
«Earthmaker» (1998) у номінації «За мудрість і далеко-
глядність політики управління». Володимир Олександ-
рович удостоєний звання «Заслужений енергетик
України», численних державних та корпоративних наго-
род. Своїм баченням проблем і перспектив розвитку
енергетики в Україні і атомної генерації зокрема
Володимир Олександрович поділився у відеопроєкті
#ЯдерніРозмови.

Під час одного із середніх планово-попереджувальних ремонтів на

енергоблоці №3 Рівненської АЕС

Допомагають нашій армії
У автотранспортному господарстві
ВП ЮУАЕС відремонтували
чергову партію військової техніки

Майже тридцятеро працівників ав-
тотранспортного господарства (АТГ)
ЮУАЕС отримали грамоти від коман-
дування 79-ї Миколаївської окремої
десантно-штурмової бригади та 11-ї
окремої бригади армійської авіації.
Представники цих військових підроз-
ділів  приїхали забрати свою відремонто-
вану техніку. 

(Закінчення на 2-й стор.)

ЗА ЗАКОННІ ПРАВА ТА ІНТЕРЕСИ ТРУДОВИХ КОЛЕКТИВІВ

19 серпня 2020 року за ініціативи
Атомпрофспілки України відбулася по-
переджувальна акція протесту праців-
ників Державного підприємства НАЕК
«Енергоатом».

Атомники вимагали переглянути дис-
кримінаційну політику стосовно державної
Компанії, закріплену у Постанові Кабінету
Міністрів України від 5 серпня 2020 року, та
напрацювати дієві заходи виходу стратегіч-
но важливого підприємства із критичного
фінансового стану.

Представники трудових колективів
атомних електростанцій України висловили
протест та довели до відома Уряду України
своє обурення щодо остаточного варіанта
прийнятої Постанови «Про внесення змін
до Положення про покладання спеціальних
обов’язків на учасників ринку електричної
енергії для забезпечення загальносуспіль-
них інтересів у процесі функціонування
ринку електричної енергії» — так званої
нової моделі ПСО.

(Закінчення на 2-й стор.)

Атомники провели акцію протесту
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Профспілки відповідно до Конституції України є єдиними організаціями, яким делеговано право на захист прав та інтересів трудящих!

ЗА ЕНЕРГЕТИЧНУ НЕЗАЛЕЖНІСТЬ
УКРАЇНИ

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

Обов’язковою є увага  до соціальної сфери
Фахівець атомної енергетики і взагалі енерге-

тики — це не тільки освіта та вміння управляти
блочним щитом. Від настрою персоналу, який пра-
цює на електростанціях, залежить безпека об’єк-
тів. Обов’язковою, я вважаю, є увага до соціальної
сфери. Навіть у важкі тоталітарні часи соціальній
сфері приділялася увага. Чому так швидко розви-
нулася за радянських часів атомна галузь? Тому що
там були державники, які розуміли і забезпечува-
ли належні умови для працівника, і житлові умови, і
соціальні. І сьогодні, навіть щоб утримати пер-
сонал, треба розвивати соціальну сферу. Належне
ставлення до соціальних питань є невід’ємною час-
тиною безпеки роботи атомної електростанції,
безпеки всієї ядерної галузі. 

А для цього, передусім, повинна бути нормаль-
на тарифна політика, яка забезпечувала би належні
умови роботи і життя. Соціальні проблеми будуть
вирішуватися за умови чіткої конкретики. І я це під-
креслюю: необхідна конкретна програма, що далі
робити з атомною енергетикою і атомною галуззю
у цілому. Якщо питання подовження роботи атом-
них енергоблоків якось ще вирішується, то питання
будівництва, де станції будувати, якого типу буду-
вати енергоблоки, —  зараз такої конкретики не-
має. А це свідчить про те, що в українського уряду
відсутнє державне мислення.

Про перспективи атомної генерації
Якщо говорити про потреби, то, безумовно,

для промисловості і для населення основне питан-
ня виживання — це зниження   вартості електро-
енергії. Тож очевидно, що треба розвивати атомну
генерацію. Яким шляхом? Зараз висловлюються
за будівництво в Україні маломодульних реакторів.
Однак треба враховувати, що у будь-якому вироб-
ництві мале завжди виходить дорожче від велико-
го. І для малих ядерних енергоблоків будуть по-
трібні ті самі очисні споруди, обладнання для
дезактивації тощо. До того ж ще немає досконалої,
чітко визнаної готової технології. Особисто я пере-
конаний, що необхідно розвивати великі енергоб-
локи. І насамперед звернути увагу на можливість
їх регулювання. Вирішувати питання палива, щоб
вони витримували змінні навантаження, щоб
менше залежати від регулюючих потужностей,
гідро- й теплової енергетики. Я переконаний, аль-
тернативи атомній енергетиці не існує, але потріб-
но віддавати перевагу великим блокам.

Про подовження термінів
експлуатації енергоблоків

Нині у світі вже з’явилися нові енергоблоки,
розраховані на період експлуатації до 60-ти років.
Наші атомні енергоблоки, і не тільки наші, мають
обмежений час роботи. Вони були спроєктовані на
30 років. Проте дослідження, які проводилися на
наших АЕС, довели, що старіння металу на атом-
них енергоблоках перебуває у допустимих межах і
можливе подовження експлуатації. Просто необ-
хідно постійно моніторити стан незамінних частин,
найголовніший з яких — ядерний реактор. Якщо ме-
тал у нормі, можна продовжувати термін експлуа-
тації скільки завгодно. Це набагато дешевше, ніж
будувати нові енергоблоки. Але всі ми повинні ро-
зуміти, що навіть метал не вічний. Тому, однознач-
но, потрібно, і вже зараз, розпочинати будівництво
нових енергоблоків. Для початку — чітко визначи-
тися з майданчиками, де вони будуватимуться.

На жаль, досі немає визначеності, які будува-
ти блоки. Так, це непросте завдання, особливо у
нинішній ситуації: треба підготувати техніко-еконо-
мічне обґрунтування, вивчити думку громадсь-
кості. Але я переконаний: пріоритет має надавати-
ся розвитку атомної генерації.

Про експорт  електроенергії
Давайте говорити відверто, вартість електро-

енергії в цілому в Україні, м’яко кажучи, є біль-
шою, ніж за кордоном. Хоча щодо атомної елек-
троенергії — ціна її набагато дешевша. І її в Україні
надлишок, у атомної генерації потенціал величез-
ний. Тому, безумовно, треба займатися питанням
видачі електроенергії на сторону, можливості не
обмежені.

Про переваги інших енергетичних генерацій
Зараз щосили підтримується в Україні віднов-

лювана енергетика, ухвалено цілу купу відповідних
законів. Це, можна сказати, є головний наш енер-
гетичний тренд. На сьогодні усі преференції їм. На
мою думку, питанням розвитку в Україні відновлю-
ваної енергетики потрібно займатися, але в дуже
обмеженому аспекті, з тим, щоб домогтися зни-
ження вартості вироблення цієї енергії. Багато хто
киває на досвід Німеччини, інших держав, але і там
вона не з дешевих. Та ще й примхливіша у частині
регулювання потужностей, ніж атомна енергетика.
Сонце зникає, вітер закінчується… Також не треба
забувати про вартість будівництва й утилізації у цій
галузі. Але головне, що треба взяти до уваги, Ук-
раїна — не Сахара, ми забираємо під сонячні бата-
реї родючі українські землі, основне багатство на-
шої країни. Тому я вважаю, розвитком у нас цієї
галузі потрібно займатися, але в дуже обмеженій
кількості. І передусім добитися показників, які у
вартісному значенні можуть конкурувати. Тепло-
ву енергетику також необхідно підтримувати, але
займатися питанням обмеження викидів, мінімізу-
вати їх вплив на навколишнє середовище.

Записала 
Лілія СОКОЛОВА

Уряду потрібне
державне мислення

ЗАХИСТИМО ТИХ, ХТО ЗАХИЩАЄ НАС!

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

Керівникові АТГ та генеральному ди-
ректорові ВП ЮУАЕС окрім подяк за під-
тримку армії вручили прапори частин, тож
своєрідна галерея,  розміщена в одному з
ремонтних боксів, поповнилася новими
стягами.

«Ця робота розпочалася ще у 2014
році. Ми, як можемо, допомагаємо нашій

армії. І я думаю, що й надалі це робитиме-
мо», — звернувся до військових і працівни-
ків АТГ генеральний директор ВП ЮУАЕС
Володимир Лісніченко.

Керівник автотранспортного госпо-
дарства Петро Форостяний подякував
усім працівникам, причетним до ремонту
техніки. Особливо відзначив третю колону.

Механізатори доклали чимало зусиль,
щоб відновити трактор Т-150. У ремонті
бронетранспортера брали участь водії
першої колони. Та допомагали їм колеги з
інших підрозділів, а також з військової час-
тини, яка охороняє АЕС. 

Відремонтованою технікою військові
залишились задоволені. 

«Цей БТР був у зоні проведення опе-
рації об’єднаних сил у 2018–2019 роках.
Служба проходила у важких умовах: по-
стійні виїзди, навантаження на техніку.
Була проблема з двигуном, практично
машина була не на ходу. Тепер, після ре-
монту, наш «дракон» працює ідеаль-
но», — розповів командир десантно-

штурмової роти 79-ї Миколаївської
ОДШБ Єгор Кудін.

Із 79-ю бригадою у автотранспортного
господарства АЕС давні дружні стосунки.
По-перше, вони земляки, миколаївські, а
по-друге, там несуть службу (зокрема у ба-
тальйоні «Фенікс», який спочатку складав-
ся з добровольців) чимало южноукраїнців і
мешканців із сусідніх населених пунктів.

У бригаді армійської авіації про волон-
терів з автотранспортного господарства
дізналися від військових, котрі нині там
служать. Кажуть, знайти добровільних по-
мічників стало складніше, волонтерський
рух трохи послабився.

В АТГ ЮУАЕС розпочату у 2014 році
справу продовжуватимуть, бо вважають —
хто, як не ми. Окрім допомоги з ремонтом,
збирають і кошти. Свої внески роблять
майже 90% працівників підрозділу. За цей
час відремонтовано більш як сто п’ятдесят
одиниць техніки. 

Проводжаючи військових, транспор-
тники дали наказ: боронити нашу землю й
обов’язково повернутися з війни живими.
У відповідь почули: на нашій землі ворогу
не бути ніколи.

Допомагають нашій армії

ЗА ЗАКОННІ ПРАВА ТА ІНТЕРЕСИ ТРУДОВИХ КОЛЕКТИВІВ

РОБОЧІ ЗУСТРІЧІ ЗАСТУПНИКА ГОЛОВИ АТОМПРОФСПІЛКИ

19 серпня відбулось од-
разу дві робочі зустрічі у сті-
нах Міністерства захисту
довкілля та природних ресур-
сів України.

У першій, тристоронній,
за столом перемовин були
заступник Голови Атомпроф-
спілки України Павло Прудні-
ков, перший заступник Мі-
ністра захисту довкілля та
природних ресурсів України

Богдан Боруховський та Го-
лова Державного агентства
України з управління зоною
відчуження Сергій Калашник.

Було обговорено перспек-
тиви розвитку зони відчуження.
Не залишили поза увагою мину-
лорічні пожежі тут, наголошува-
лося, що уже впроваджено
низку протипожежних заходів
(йшлося про техніку, інвен-
тар, нагляд, зв’язок), тобто про

комплексну програму поперед-
ження пожеж у зоні відчуження.

Але головним питанням бу-
ло обговорення гідної заробіт-
ної плати працівникам підпри-
ємств зони відчуження. Усі були
одностайні — її потрібно підви-
щувати. Поставлено завдання
— до нового фінансового року
впровадити 25-ступеневу та-
рифну сітку, яка дозволить,
найперше, підняти рівень заро-
бітку найменш оплачуваним
працівникам.

Наступна зустріч заступ-
ника Голови Атомпрофспіл-
ки України Павла Пруднікова
відбулася з Держсекре-
тарем Міністерства захис-
ту довкілля та природних
ресурсів України Євдокією
Яровою.

Основними питаннями для
обговорення були рівень за-
робітної плати, страхування
працівників природно-заповід-

ного фонду, напрями вико-
ристання коштів спецфондів та
пролонгація Галузевої угоди на
наступний період між Атом-
профспілкою та Міндовкілля.
Було прийнято рішення, що піс-
ля закінчення організаційних
заходів у новоствореному Мін-
довкілля у вересні відбудеться
окрема робоча зустріч з цих
питань.

Основне питання — рівень заробітної плати
працівників підприємств зони відчуження

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

Озвучив вимоги представ-
ників відокремлених підрозді-
лів енергокомпанії-учасників
акції протесту до Кабінету Мі-
ністрів України на зустрічі з
Прем’єр-міністром України
заступник Голови Атомпроф-
спілки України–голова ППО
ДП НАЕК «Енергоатом» Олек-
сій ЛИЧ:

1. Звільнити з обійманої по-
сади в.о. міністра енергетики
Буславець О.А.

2. Зняти обмеження для ДП
НАЕК «Енергоатом» при прове-
денні торгів на ринку електрич-
ної енергії, передбачених у до-
датку до Постанови КМУ від
05.08.2020 №694.

3. Розробити та затвердити
Програму розвитку атомно-енер-
гетичного комплексу України.

4. Припинити ручне управ-
ління взаємовідносинами між

суб’єктами–учасниками енер-
горинку.

5. Розпочати процедуру
створення окремого органу
управління атомно-енергетич-
ним та промисловим комп-
лексом.

6. Забезпечити використан-
ня у повному обсязі наявних
потужностей АЕС.

7. Терміново приступити до
виконання заходів, перед-
бачених Законом України від
17.05.2020 №2386 «Про заходи,
спрямовані на погашення за-
боргованості, що утворилася на
оптовому ринку електричної
енергії».

8. При прийнятті рішень що-
до виходу із кризової ситуації,

що склалася на енергоринку
України в результаті непрофе-
сійних дій органу державного
управління — Міненерго, без-
умовно, враховувати міжнарод-
ні зобов’язання, прийняті Ук-
раїною, щодо забезпечення
ядерної, радіаційної та екологіч-
ної безпеки.

У разі невиконання або не-
належного виконання пере-
лічених вимог, колектив ДП
НАЕК «Енергоатом» залишає
за собою право на застосуван-
ня радикальніших заходів, у
тому числі із залученням між-
народних глобальних проф-
спілкових об’єднань, членами
яких є Атомпрофспілка Ук-
раїни.

Атомники провели акцію протесту

Коментар Олексія ЛИЧА:
«Завдячуючи оперативності й підтримці

спілчан, акція протесту сьогодні має успіх. О
10.00 відбулася моя зустріч з Прем’єр-мініс-
тром України Денисом Шмигалем. Від вашого
імені я озвучив усі вимоги до Кабінету Міністрів
України щодо виходу із кризової ситуації, яка
склалась у ДП НАЕК «Енергоатом», розповів про
стан справ у атомній енергетиці та в трудових
колективах Компанії. Ми детально обговорили
кожний пункт вимог і досягли домовленості, що
сьогодні на засіданні Кабінету Міністрів буде
ухвалено рішення з перегляду прийнятої ним
Постанови щодо спеціальних зобов’язань учас-

ників ринку електроенергії (Таке рішення було
ухвалено 19.08.2020 року — Ред.).

На жаль, наші попередні звернення до влади
жодного успіху не мали. Нині у Кабміні створено
кризовий штаб, який повинен розв’язувати усі
проблемні питання, що виникають в енергетиці
України. Мене запрошено до участі в роботі
цього штабу, я зможу висловлювати точку зору
атомників, а також брати участь у розробці захо-
дів з виходу із кризового стану. Проблеми, пору-
шені у вимозі учасників акції протесту, які є пред-
ставниками усіх відокремлених підрозділів
Компанії, розглянуті й уже дано певні доручення
на рівні Кабінету Міністрів України.
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Існування профспілкового руху в Україні — це ознака рівня цивілізованості держави

ПОЧЕСНА МІСІЯ СПІЛЧАН–ПРАЦІВНИКІВ ПРИРОДНО-ЗАПОВІДНОЇ СПРАВИ

Особлива робота
«Спочатку у нас була

паніка, — розпочала свою
розповідь Світлана Мико-
лаївна, — мабуть, як у ціло-
му в країні. Але у нас особ-
лива робота, як і в природі,
весну не «відмінити», рос-
лини прокинулись, а це живі
організми, за ними треба
доглядати. У тепличках бу-
ла вже висаджена розсада
і потребувала особливого
догляду, без якого вона
просто не вижила б, поли-
вати її необхідно практично
щодня. Тому ми працювали
у штатному режимі. Коли
вже й метро закрили, тоді
наукові співробітники і наш
бухгалтер виконували свої
обов’язки дистанційно, бо
не могли сюди дістатися. Я,
наприклад, живу на ліво-
му березі і мені до роботи
ніяк без метро. Але основ-
ний склад працівників живе
поблизу, і вони у порядку
пішої прогулянки щодня
приходили на роботу, як
завжди.

Зазвичай роботи у денд-
ропарку проводяться за
традиційним уже колом.
Узимку, коли не «сезон» для
відвідувачів, більше техніч-
но доглядаємо за парком:
розчищення, обрізка, вида-
лення старого гілля. У час
активного відвідування в
дендропарку не попрацюєш
бензопилою, — небезпечно,
та й неприємно для відпо-
чивальників — порушується
тиша. Із квітня до кінця жовт-
ня — прибираємо сміття, ви-
кошуємо трави, прополює-
мо, насаджуємо рослини і
доглядаємо за клумбами. «У
парку великий обсяг робіт, —
веде далі Світлана Микола-
ївна. — Повсякденні клопоти
у працівників дендропарку
тривають цілий рік, та от-

римують вони за нелегку
працю мінімальну зарпла-
ту. Однозначно тут «за гро-
ші» не працюють, цю робо-
ту треба любити. А гроші
«компенсуються» мораль-
ною атмосферою, задово-
ленням від природи».

ППО «Сирецький денд-
ропарк» — невеличкий ко-
лектив, 21 фахівець, тру-
дяться як одна сім’я, добре
знають одне одного, основ-
ні працівники — усі члени
профспілки.

Відкривають для себе
світ рослин

Певні сегменти діяльно-
сті дендропарку від каранти-
ну все-таки постраждали,
зазначає Світлана Миколаїв-
на: не було відвідувачів. Коли
Кабмін заборонив відвіду-
вання людних місць, з яко-
гось дива туди потрапили у
тому числі й парки. Хоча
це — відкрите повітря й тут
між людьми немає близько-
го контакту. Працювали без
відвідувачів, у матеріально-
му плані ці два місяці було
скрутно. У парків мізерне
державне фінансування, за
яке неможливо повноцінно
відновлювати, удосконалю-
вати та підтримувати таке
господарство в належному
стані.

«Але втрати були не
лише матеріальні, — каже
Світлана Миколаївна. — За-
звичай весною, особливо
квітень-травень, а потім во-
сени, вересень-жовтень, ко-
ли починається навчальний
рік, до нас цілими класами
приходили школярі, прово-
дилися освітні екскурсії. У
наш динамічний час по-
всюдної комп’ютеризації не
всіх дітлахів цікавить таке
традиційне, як ботаніка, рос-
лини. Для більшості з них
екскурсії до дендропарку —

це, радше, можливість прос-
то порухатися на свіжому
повітрі. Але, як правило, 5-6
дітей відкриють для себе світ
рослин, їм цікаві квіточка,
ялиночка, шишечка, прохо-
дячи стежками-маршрутами
серед горіхів, кленів, ялиць,
інших зелених насаджень,
із задоволенням і захоп-
ленням ставлять запитання.
Тому жаль саме цих дітей,
які, вважаю, без таких екс-
курсій втрачають, недоотри-
мують того, чого потре-
бують. Для декого, можливо,
відвідини дендропарку ста-
ють поштовхом до визна-
чення свого майбутнього
покликання».

Світлана Михайлик ок-
реслила ще одну проблему.
Хоча у вчителів, та й батьків,
є розуміння важливості та-
кого «спілкування з приро-
дою» як екскурсії, та не всі
поводяться належно. Не ли-
ше серед дітей, молоді, а й
серед дорослих треба про-
водити виховну роботу що-
до важливості збережен-
ня зелених насаджень. На
жаль, нерідко відвідувачі
дендропарку обламують гіл-
ки дерев, кущів, пошкод-
жують саджанці, обривають
плоди, квіти, ягоди, витоп-
тують клумби у пошуках кра-
щого ракурсу для селфі. І
ніхто не думає про те, що за
ними йдуть інші відвідувачі,
які вже не побачать цієї
краси. Сприйняття україн-
цями важливості збережен-
ня громадського ще дуже
відрізняється від Західної
Європи.

У глиб історії створення
Сирецького дендропарку

Сирецький дендроло-
гічний парк розташований
у північно-західній частині
Києва в урочищі Сирець і
займає площу майже семи

гектарів. Дендропарк має
статус «Парк-пам’ятка са-
дово-паркового мистецтва
загальнодержавного зна-
чення». А колись, ділиться
інформацією директорка
Сирецького дендропарку
Світлана Глухова, на початку
ХХ ст. на цьому місці були
володіння відомого киянина
банкіра Карла Мейєра, який
тримав на Сирці велике
садівництво, де вирощував
саджанці хвойних, листяних,
декоративних та плодових
дерев, кущів та квітів. До-
стеменно не відомо, за-
значає Світлана Анатоліївна,
звідки Карл Мейєр приво-
зив унікальні рослини, але
на той час для України,
зокрема Києва, такі дере-
ва, як клен гостролистий
Шведлера, ялина колюча
срібляста, липа амери-
канська, кипариси горіхо-
плідні тощо, були рідкісними.
Коли, у 1949-му, закладався
вже сучасний дендропарк,
вони стали його основою,
крім того тут почали виро-
щувати дерева для понов-
лення рослинності й для
інших парків, зруйнованих
війною. За реалізацію цього
великого проєкту взявся ві-

домий агроном-дендролог
Микола Птіцин, він і став
творцем сучасної частини
Сирецького дендропарку.
Рослинки за проєктом ви-
саджувалися не за систе-
матичним принципом, а
ілюструючи, як їх можна
використовувати на приса-
дибних ділянках. І так, аби
було видно, наскільки гар-
монійний і різноманітний
світ рослин, які природно не
зростають у наших лісах.
Бо більша частина колекції
дендропарку — це росли-
ни-інтродуценти, доставле-
ні сюди з різних куточків

світу. Але вони прилаштува-
лися до наших кліматичних
умов і практично всі добре
тут почуваються.

…З послабленням ка-
рантину відвідувачів у Си-
рецького дендропарку рап-
том стало дуже багато, —
люди скучили за природою.
І колектив дендропарку цьо-
му радий! «Ми сподіваємо-
ся на краще, ми все-таки
помітні, нас люблять, — ка-
же Світлана Михайлик. —
Будемо існувати і радувати
людей».

Лілія СОКОЛОВА
Фото автора

Тут не працюють за гроші
Уже добігає півроку, як ми живемо в умовах карантину у зв’язку з пандемією коро-

навірусу. Темп, умови роботи підприємств і організацій, що входять у сферу впливу
Атомпрофспілки, як і повсюдно, істотно змінились. Як позначився карантин на діяль-
ності Сирецького дендропарку в Києві, розповідає старший науковий співробітник,
голова первинної профспілкової організації «Сирецький дендропарк» Світлана
Михайлик.

У нижній частині Сирецького дендропарку зосереджено до сорока

вікових дерев, найстарішому з них — 145 років! Тису Далекосхідну

було висаджено ще 1875 року

Унікальна колекція кактусів

Голова ППО «Сирецький ден-

дропарк» Світлана МИХАЙЛИК

(ліворуч) з природоохоронни-

цею Галиною КОВАЛЕНКО за

роботами в теплиці

ВІЗИТІВКА МІСТА-СУПУТНИКА РАЕС

«На РАЕС реалізовано
проєкт щодо облаштування
своїх об’єктів соціальної
сфери засобами та елемен-
тами, які надають змогу осо-
бам з обмеженими фізич-
ними можливостями вільно
дістатися до тієї чи іншої
будівлі, об’єкта соціальної
інфраструктури, що перебу-
вають на балансі підприєм-
ства. Готель «Вараш» — не
виняток. Заклад облаштова-
но пандусом; кнопкою вик-
лику персоналу; табличкою з
короткою інформацією про
готель зі шрифтом Брайля;
усі вхідні двері розширено;
на першому поверсі повніс-
тю функціонує номер з усіма

зручностями для людей з
інвалідністю; працює паса-
жирсько-вантажний ліфт. Усі
ці модернізації було викона-
но згідно з вимогами та нор-
мами державних стандартів
України», — зазначила керу-
юча готелем Рівненської
АЕС «Вараш» Ольга Квач.

Готель «Вараш» є при-
вабливим для бізнес-секто-
ру в частині оновленої біз-
нес-кімнати. На першому
поверсі закладу функціонує
бізнес-рум для переговорів,
засідань чи нарад, розра-
хована на 15 місць. У при-
міщенні кімнати є екран,
проектор, ноутбук для пре-
зентацій, встановлено без-

провідний інтернет Wі-Fі, є
кондиціонер та кімната для
кава-брейків.

Ольга Квач наголосила
на постійному оновленні но-
мерних фондів під час здійс-
нення поточних ремонтних
робіт. Відтак за останніх два
роки працівниками закладу
було відремонтовано номе-
ри на четвертому  поверсі,
на стадії завершення — по-
точний ремонт номерів вось-
мого поверху. Отож постійні
модернізації впливають на
позитивну динаміку відвіду-
ваності закладу. «Нині світо-
ва пандемія коронавірусу
вплинула на усі сфери люд-
ського життя, не оминувши й
життєдіяльність нашого зак-
ладу. З 24 березня по 15
червня 2020 року в готелі
«Вараш» за окремим дору-
ченням проживали тільки
працівники РАЕС — 60 осіб
критичної групи оператив-
ного персоналу. І лише з пе-
реходом до адаптивного ка-
рантину заклад поступово

розпочав роботу і для сто-
ронніх відвідувачів з дотри-
манням усіх карантинних
вимог МОЗ України. Тож ми
відкриті для нових гостей та
сподіваємося на подальшу
плідну роботу», — підсумува-
ла керуюча готелем Ольга
Квач.

Вікторія ШЕЙКІНА,
кореспондент

прес-центру РАЕС
Фото Надії ТИМОФЄЄНКО

Готель «Вараш»: відкриті для нових гостей!
У структурі РАЕС успішно функціонує візитівка міста-

супутника електростанції готель «Вараш». Про важли-
вість закладу свідчить той факт, що в період карантину
там проживала критична група оперативного персона-
лу підприємства. Вже від 15 червня поточного року
готель поступово розпочав роботу і для сторонніх відві-
дувачів з дотриманням усіх карантинних обмежень. До
послуг мешканців пропонується нова бізнес-кімната,
введено номер для людей з обмеженими можливостя-
ми та відремонтований номерний фонд.

МІЖНАРОДНА ПРОФСПІЛКОВА СОЛІДАРНІСТЬ

Європейська конфедерація профспілок (ЄКП) і
Пан’європейська регіональна рада (ПЄРР) уважно і з
великою стурбованістю стежать за поточною ситуацією
у Білорусі після недавніх президентських виборів. Вони
вимагають негайного звільнення профспілкових активі-
стів, затриманих за участь у мирних акціях протесту
проти сфальсифікованих виборів, зокрема, колишньо-
го голови Білоруської незалежної профспілки Миколи
Зіміна та голови Незалежної профспілки гірників УМТО
Максима Середи.

ЄКП та ПЄРР засуджують:
• Шахрайство під час проведення виборів, у резуль-

таті якого основні опозиційні кандидати піддавалися
переслідуванням і не допускалися до участі в них, а дик-
татор Олександр Лукашенко, який перебуває при владі з
1994 року, був оголошений переможцем, незважаючи на
очевидні докази того, що більшість населення проголо-
сувало проти нього.

• Застосування сили для придушення невдоволення
людей, а також проти мирних демонстрантів по всій країні,
включаючи арешти і затримання громадян.

• Відключення Інтернету, тиск на ЗМІ, блокаду доріг,
затримання та залякування журналістів з метою зупинити
потік інформації про ситуацію в країні, а також запобігти
публічному обговоренню та колективній реакції на фальси-
фікації результатів виборів.

• Переслідування трудящих, які на знак протесту реалі-
зують своє право на припинення роботи.

«Європейський профспілковий рух не мав ілюзій щодо
характеру дій білоруського режиму. Він продовжує приду-
шувати демократичні інститути, незалежне громадянське
суспільство і профспілковий рух, порушує основні права і
свободи своїх громадян. Недавня виборча кампанія і нова
хвиля репресій абсолютно очевидно це продемонструва-
ли. Ми підтримуємо вимоги народу Білорусі, незалежних
білоруських профспілок і громадянського суспільства.
Цінуємо нещодавні заяви Верховного представника ЄС.
Однак ми закликаємо Європейський Союз до рішучої й
однозначної реакції щодо ситуації у Білорусі відповідно до
цінностей та принципів ЄС. Підтримуємо контакти з бра-
тами і сестрами з Білоруського конгресу демократичних
профспілок і висловлюємо солідарність з їх багаторічною
боротьбою за повагу до прав і свобод трудящих і профспі-
лок країни», — заявив Генеральний секретар ЄКП та ПЄРР
Лука Вісентіні.

Із спільної заяви ЄКП і ПЄРР
щодо ситуації у Білорусі
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Відсутність інформації про зроблену профспілковою організацією справу — це відсутність самої справи!

СПОРТИВНІ АТОМНІ ТАЛАНТИНАПЕРЕРОДНІ ДНЯ НЕЗАЛЕЖНОСТІ

ЛІТО — СЕЗОН ОЗДОРОВЛЕННЯ

У цьогорічний оздоровчий сезон
через пандемію короновірусу дещо
змінився графік роботи «ДіАнни».
Лікувально-оздоровчий комплекс
відновив свою діяльність з 1 червня
після запровадження в державі адап-
тивного карантину. Тож перші відпо-
чивальники з РАЕС, серед яких і ав-
торка цієї статті, вирушили до одного
з кращих бальнеологічних курортів
України наприкінці червня — початку
липня.

До Східниці я приїхала вперше
і була приємно вражена непов-
торною красою цієї місцевості, яку
недарма називають «українською
Швейцарією». Селище розташоване
у розлогій долині на березі невеликої
гірської річки Східничанка. Скрізь
численні санаторії, пансіонати, ошат-
ні приватні готелі та лікувально-оз-
доровчі центри. Сама природа з її
прекрасним ландшафтом, м’яким
кліматом, чистим  гірським повітрям,
насиченим ефірними смолами яли-
ни, сосни і гірського різнотрав’я ство-
рила чудові передумови для гарного
відпочинку. А місцеві мінеральні дже-
рела, води яких подібні до знаме-
нитих «Нафтусі», «Боржомі», «Поляни
Квасової», — для лікування.

У «ДіАнні» чітко дотримуються
всіх рекомендацій МОЗ України. Ще
на вході до оздоровниці кожному
приїжджому міряють температуру, і

лише тоді у масці ти прямуєш на
рецепцію. Знову ж таки для безпеч-
ного спілкування з адміністраторами
на стійках встановлено захисні екра-
ни. Скрізь — дезінфектори для рук,
постійно проводиться вологе приби-
рання, хлорування.

Пізніше, у розмові з менедже-
ром із продажів оздоровниці Юрієм
Немиловичем, дізналася, що у перші
дні після відновлення роботи закладу
було багато складнощів і обмежень,
але поступово, з пом’якшенням ка-
рантинних заходів, «ДіАнна» запра-
цювала на повну потужність.

— Наш персонал не корис-
тується громадським транспортом.
Маємо власний автобус, яким і до-
правляємо людей на роботу. Для
працівників запроваджено обов’яз-
ковий масковий режим, який реко-
мендовано і нашим гостям, — наго-
лошує пан Юрій. — Тричі на день
персонал проходить температурний
скринінг і один огляд у лікаря.

У сучасного приватного готель-
ного комплексу «ДіАнна» зручне роз-
ташування: поблизу джерела №10,
№1, трохи далі у лісі джерело №3,
помічні при лікуванні захворювань
печінки та нирок, цукрового діабету.
ЛОК має і власний бювет лікувальних
вод із чотирьох східницьких джерел,
серед яких, скажімо, содова водичка
з джерела 2С з підвищеним вмістом

мікроелементів (типу «Боржомі»), яка
сприяє нормалізації кислотності
шлунка, лікує захворювання кишків-
ника і дванадцятипалої кишки.

У «ДіАнні» я спілкувалася з пред-
ставниками з усіх атомних електрос-
танцій «Енергоатома». І всі були у
захваті від послуг, які надає медичний
центр, де працює молодий високок-
валіфікований персонал, застосову-
ються новітні медичні технології й
використовується сучасне обладнан-
ня. Для атомників важливо отрима-
ти грамотні консультації фахівців,
провести необхідну лабораторну
діагностику, ультразвукове дослід-
ження, ЕКГ, за бажанням — фібро-
гастроскопію, колоноскопію, коль-
поскопію, а також скористатися
великою кількістю лікувальних про-
цедур. На це з коштів путівки виділя-
ється певна сума. Скажімо, якщо ти
відпочиваєш 18 днів, маєш право
обрати консультації, обстеження і
процедури на суму 9,5 тис. грн.

У рівненських атомників від оздо-
ровлення на східницькому курорті
залишилися тільки позитивні вра-
ження. Василь Дукач відзначає висо-
кий рівень лабораторної діагностики,
а його дружина Любов — комфортні
номери і можливість поновлення сил
та повноцінного відпочинку в чудово-
му SPA-центрі з лазнями, басейном
з гідромасажем. Лариса Козодой
відчула на собі лікувальний ефект
від карбокситерапії. Юрій Остапчук,
який завжди у гарній спортивний
формі, відвідував тренажерний зал, а
також обрав для себе ефективні озо-
керитні аплікації. Дружині Юрія Жанні
сподобались ігрові кімнати та відкри-
тий майданчик, де діти могли займа-

тися разом з вихователем, тоді як
батьки спокійно перебували на про-
цедурах. 

Від себе додам, що фішкою
«ДіАнни» є озонотерапія. У маніпу-
ляційної медсестрички Ганни Хомин
легка рука ставити крапельниці з
насиченим озоном фізрозчином, які
розріджують кров, знижують холес-
терин, знімають запальні процеси.
До того ж, що  дуже зручно, за ва-
шим бажанням лікар-терапевт може
призначити курс крапельниць та
ін’єкцій відповідно до вашого за-
хворювання. А ще всі без винятку
у захваті від професійної роботи
масажистів Юрія, Олександра та
Романа.

І окремо — про харчування. Ні-
чого смаженого, все тушковане,
запечене, різноманіття салатів, се-
зонних фруктів, випічки, сиру, ков-

басних виробів, гарячих напоїв, рибні
та м’ясні страви. Все смачне і корис-
не! Щоранковий презент від шеф-
кухаря Сергія Лутчина — неперевер-
шені млинці! 

— Наша співпраця з «ДіАнною»
частково розпочалася ще 2013 року,
— каже голова профкому РАЕС Іван
Мельник. — А вже на постійній осно-
ві, циклічно — з січня 2015-го після
укладення «Енергоатомом» договору
з цим лікувально-оздоровчим закла-
дом. Щороку тут оздоровляються
працівники РАЕС та члени їхніх сімей.
Так, з початку 2020 року це було 183
дорослих і 84 дитини. Для профкому
важливо, щоб працівники підприєм-
ства ще й відновили душевні та
фізичні сили, а також отримали без-
ліч приємних вражень. Саме це дає
оздоровниця «ДіАнна».

Олена ЗУБЕНКО

У Східницю, до «української Швейцарії»

Ранком вихідного дня у
Парку Перемоги було напро-
чуд багатолюдно. Майже всі
підрозділи Запорізької АЕС
відгукнулися на ініціативу ор-
ганізації молоді ППО ЗАЕС та
прийшли на суботник. Малі
архітектурні форми потребу-
вали оновлення, а рук не вис-
тачало. Тож гуртом працівни-
ки станції зробили корисну
справу. 

Люди розподілилися на не-
величкі групи та жваво взялися
до роботи. І вже за кілька годин
пофарбували лавки, металеві
конструкції, спортмайданчики
тощо.

«Незважаючи на те, що субо-
та, сьома година ранку, понад
100 працівників атомної станції
та небайдужих енергодарців
розпочали свій день з корисної
справи, зробили це весело і
дружно. 

На тому, що суботники —
давнішня і дуже гарна традиція

ЗАЕС, акцентував увагу й голова
цехового комітету УБ Анатолій
Сологуб. Він переконаний, що її
потрібно активно відроджувати,
адже і біля атомної станції, і в
самому місті є безліч об’єктів,
що потребують дбайливих рук. А
голова цехового комітету УСП
Олена Курносова у свою чергу
зазначила: «Завдяки формату
суботника ми змогли побачити
наш золотий фонд активної
молоді. Це наша надія на май-
бутнє».

Та як можна було не відгукну-
тися, дивується представник
організації молоді, працівник
ЦТПК Сергій Мошнік. Адже цей
парк — улюблене місце відпо-
чинку енергодарців. Тут є безліч
можливостей для активного
спорту.

Втім, до Парку Перемоги
цього дня завітала не тільки мо-
лодь. Долучилися навіть родини
з дітьми. З чудовим настроєм
разом працювали тут представ-

ники гідротехнічного цеху. Не
відставав і цех дезактивації.
Справжнім трудовим «десан-
том» був представлений також
відділ ядерної безпеки.

І це не остання акція. В
Енергодарі достатньо об’єктів,
які потребують уваги. Гарний
настрій, чудова погода, приємна
компанія. А коли будь-яка робо-
та виконується гуртом, вона стає
задоволенням.

Людмила ГОТИЧ

Юні спортсмени Комплексної дитя-
чо-юнацької спортивної школи (КДЮСШ)
управління соціальних об’єктів Рів-
ненської АЕС стали призерами турніру
з плавання «Danimar Swimming Cup» у
м. Албена (Болгарія).

У змаганнях, що відбувалися у плаваль-
ному басейні комплексу «Добруджа», взяли
участь збірна команда «Варна» (Болгарія),
молоді спортсмени п’яти областей України,
зокрема команда Комплексної дитячо-
юнацької спортивної школи Рівненської
АЕС. Це 34 юних плавці, які змагались у різ-
них стилях на різних дистанціях.

За підсумками запливів четверо з них
завоювали два перших, одне друге та три
третіх місця. Ольга Фокіна здобула золото
та срібло на дистанціях 50 м батерфляєм і
вільним стилем. Вероніка Щавінська вибо-
рола бронзу на 50-метрівці кролем на спині.
Євген Боровик посів третю сходинку на дис-
танції 50 м на спині. Микола Киричик став
першим на 200-метрівці у комплексному
плаванні та третім на дистанції 50 м у стилі
«дельфін».

За словами тренера-викладача КДЮСШ
РАЕС Назара Усаченка, змагання пройшли
на високому професійному рівні. Для юних
учасників такий турнір — удосконалення їх-
ньої техніки плавання, досвід участі у міжна-

родних змаганнях і, звичайно ж, можливість
налагодити дружні стосунки. «Наші спор-
тсмени продемонстрували хороші резуль-
тати. Діти не тільки активно змагалися, а й
відпочивали на прекрасному узбережжі
Чорного моря. Красиві пляжі, пам’ятні
місця, чудова погода та релаксуючі звуки
моря допомогли набратися сил перед нови-
ми спортивними досягненнями».

Чергові успіхи вихованців КДЮСШ РАЕС
підтверджують, що на соціальних об’єктах
електростанції створено якнайкращі умови
для популяризації здорового способу життя
не тільки атомників, а й молодого покоління
її міста-супутника.

Призери змагань у Болгарії

Суботник — ініціатива профспілкової молоді

Адміністрація і профспілковий комітет Рівненської АЕС приділя-
ють значну увагу оздоровленню персоналу енергетичного підприєм-
ства. Для цього обирають найкращі оздоровниці України, серед яких і
«ДіАнна», розташована у смт Східниця Львівської області. Справжньою
цінністю цього прикарпатського курорту є відкриті джерела мінераль-
них вод типу «Нафтуся», цілющі властивості яких застосовуються для
лікування багатьох хвороб і порушень функціонування внутрішніх орга-
нів людини.


